

52ST SENP+ MEETING

52^È RÉUNION DE LA SENP+

&

11TH CONGRESS OF THE TUNISIAN
ASSOCIATION OF CHILD AND
ADOLESCENT NEUROLOGY

11^È CONGRÈS DE L'ASSOCIATION
TUNISIENNE DE NEUROLOGIE
DE L'ENFANT ET DE L'ADOLESCENT

MARCH 26-28, 2026

26-28 MARS 2026



Chers collègues, chers amis

C'est avec un grand plaisir et une immense joie que nous vous annonçons que la Tunisie accueillera la 52ème Réunion de la Société Européenne de Neurologie Pédiatrique (SEN+), qui se tiendra à Tunis, les 26, 27 et 28 mars 2026 au Radisson Hotel Tunis City Center.

Cette Réunion marquera une édition historique, puisqu'il s'agira de la première fois que cet événement se déroulera en dehors du continent européen. Ce choix fort témoigne de l'ouverture et de l'approche inclusive de la SEN+, résolument tournée vers le pourtour méditerranéen et les collaborations euro-méditerranéennes.

Choisie pour sa richesse culturelle et son dynamisme intellectuel, Tunis n'est pas seulement la capitale administrative de la Tunisie : elle est une véritable capitale du savoir. Ouverte sur la Méditerranée, à la croisée de l'Europe, de l'Afrique et du monde arabe, Tunis incarne un carrefour millénaire de civilisations. Elle porte en elle l'héritage prestigieux de Carthage, ancienne puissance méditerranéenne, dont les vestiges continuent de fasciner le monde entier. Ville d'histoire et de modernité, Tunis conjugue une médina classée au patrimoine mondial de l'UNESCO, une vie culturelle foisonnante, une scène médicale dynamique, une tradition d'hospitalité chaleureuse, et une gastronomie raffinée, héritée de multiples influences, qui ravira les palais les plus curieux.

Cette réunion se tiendra dans un pays qui occupe une place historique dans le développement des neurosciences dans la région. La Tunisie a été le berceau de figures pionnières telles que feu le Professeur Mongi BEN HAMIDA, maître incontesté de la neurologie tunisienne et internationale décrivant pour la première fois la gamma-sarcoglycannopathie et l'Ataxie avec déficit en vitamine E. Dans son sillage, la neurologie pédiatrique tunisienne a vu le jour et s'est développée depuis plus de 40 ans grâce à une autre figure emblématique : la Professeure Najoua BEN KHALED MILADI, fondatrice de cette spécialité en Tunisie. Son action déterminante a permis la formation de plusieurs générations de neurologues pédiatres et a inscrit durablement cette discipline dans le paysage médical et universitaire tunisien.

Cette édition 2026 mettra à l'honneur deux thématiques essentielles de la neurologie pédiatrique : les maladies neuro-métaboliques et les maladies neuro-musculaires. Ces pathologies, souvent complexes, bénéficieront d'approches multidisciplinaires, de partages d'expériences et de présentations des avancées thérapeutiques récentes. Un cours pré-congrès, destiné aux neurologues et pédiatres, portera par ailleurs sur un thème central de la pratique quotidienne : l'épilepsie.

Au nom de la Société Européenne de Neurologie Pédiatrique (SEN+) et l'Association Tunisienne de Neurologie de l'Enfant et de l'Adolescent (ATNEA), nous vous invitons à rejoindre notre réunion et nous nous réjouissons de vous accueillir à Tunis.

Rendez-vous à Tunis les 26, 27 et 28 mars 2026 !

ENGLISH VERSION

Dear Colleagues and Friends,

We are excited to welcome you to the vibrant city of Tunis for the upcoming 52st meeting of SENP+ Société Européenne de Neurologie Pédiatrique, which will take place at 26, 27 and 28 March 2026 at Radisson Hotel Tunis City Center in Tunis.

This meeting will mark a historic edition, as it will be the first time the event is held outside the European continent. This significant decision reflects the inclusive spirit and openness of SENP+, with its growing commitment to the Mediterranean region and the strengthening of Euro-Mediterranean collaborations.

Selected for its cultural richness and intellectual vitality, Tunis is far more than just the administrative capital of Tunisia – it is a true capital of knowledge. Open to the Mediterranean and located at the crossroads of Europe, Africa, and the Arab world, Tunis is a millennial city shaped by successive civilizations. It bears the prestigious legacy of Carthage, the ancient Mediterranean power, whose ruins continue to captivate the world. A city where history meets modernity, Tunis offers a unique blend: a UNESCO World Heritage medina, a vibrant cultural life, a dynamic medical and academic scene, a warm tradition of hospitality, and a refined culinary heritage inspired by diverse influences, sure to delight even the most curious palates.

This meeting will take place in a city that holds a historic role in the development of neurosciences in the region. Tunisia was the home of the late Professor Mongi BEN HMIDA, a distinguished neurologist and a pioneer of Tunisian and international neurology. He was the first to describe gamma-sarcoglycanopathy and ataxia with vitamin E deficiency. Following in his footsteps, paediatric neurology in Tunisia emerged and has grown steadily for over 40 years, thanks to another key figure: Professor Najoua BEN KHALED MILADI, founder of the specialty in Tunisia. Her decisive contribution led to the training of several generations of paediatric neurologists and anchored the discipline in the country's medical and academic landscape.

The 2026 edition will focus on two major themes in paediatric neurology: treatable neurometabolic diseases and neuromuscular disorders. These often complex conditions will be explored through multidisciplinary approaches, shared experiences, and presentations of the latest therapeutic advances. A pre-congress course, dedicated to neurologists and paediatricians, will also address a central topic in daily practice: epilepsy. This combination of rich civilization and a strong tradition in neurological sciences makes Tunis an ideal city to host the meeting of SENP+. We anticipate that this congress will be a tremendous success, offering an opportunity for meaningful exchanges and collaborations in an unforgettable setting.

On behalf of the Société Européenne de Neurologie Pédiatrique (SENP+) and the Tunisian Child Neurology Association (TCNA), we invite you to join us in Tunis and extend our warmest welcome to what promises to be an outstanding congress.

We look forward to welcoming you to Tunis!

PRELIMINARY PROGRAM - SENP+ 2026 TUNIS



The preliminary program will be available soon.

The scientific topics of the SENP+ 2026 congress include:

- **Treatable neurometabolic diseases**
- **Neuromuscular disorders**
- **Epilepsy** (covered in the pre-congress course for neurologists and pediatricians)